



CBC Presents

POLARIS MUSIC PRIZE | **SOCAN POLARIS SONG PRIZE**

NOT FOR PUBLIC RELEASE UNTIL JULY 29 AT 3 PM EST

LOU-ADRIANE CASSIDY, SAYA GRAY, YVES JARVIS, MUSTAFA, RIBBON SKIRT MAKE THE FIRST EVER SOCAN POLARIS SONG PRIZE SHORT LIST

TORONTO, ON - July 29, 2025

CBC presents the 2025 Polaris Music Prize has revealed the five-nominee Short List for its first-ever SOCAN Polaris Song Prize.

Polaris, celebrating its 20th anniversary, and SOCAN, celebrating its 100th anniversary, recently announced the new Song Prize where the winning song takes home \$10,000 split between the song's Canadian performers and the song's credited Canadian songwriter(s). Similar to the Polaris Album Prize, the SOCAN Polaris Song Prize will honour the Canadian song of the year, based on artistic merit, without regard to musical genre or commercial popularity.

The 2025 SOCAN Polaris Song Prize Short List is:

- * Lou-Adriane Cassidy — “Dis-moi dis-moi dis-moi,” written by Lou-Adriane Cassidy and Alexandre Martel
- * Saya Gray — “SHELL (OF A MAN),” written by Saya Gray and John Mavro
- * Yves Jarvis — “Gold Filigree,” written by Yves Jarvis
- * Mustafa — “Gaza is Calling,” written by Mustafa Ahmed, Emmanuel Hailemariam, Simon Hessman and Nicolas Jaar

* Ribbon Skirt — “Wrong Planet,” written by Tashiina Buswa and Billy Riley

“Sometimes, a song is so powerful it stands on its own and demands to be heard, and the SOCAN Polaris Song Prize Short List honours five such unforgettable Canadian songs,” said Jennifer Brown, SOCAN CEO. “SOCAN is proud to have a partner in Polaris that understands that to truly honour a song, you must celebrate its full story — the songwriters and the craft — in addition to the voices who bring it to life.”

The SOCAN Polaris Song Prize category is Polaris’ first new award since it introduced the hall of fame Heritage Prize in 2015. An initial [20-nominee Song Long List](#) was released on June 24 before the Polaris jury narrowed the list down to its finalists.

The winning Polaris song will be revealed during the Polaris Concert & Award Ceremony, powered by FACTOR, taking place at Toronto’s Massey Hall on Tuesday, September 16. Tickets to the Polaris Concert & Award Ceremony are on sale now via the Massey Hall [website](#). To celebrate the Song Prize Short List, Polaris is offering 15% off tickets with the code POLARIS15.

With Canadian musicians releasing an increasing number of singles annually, an award in this segment provides more artists and songwriters with opportunities to be acknowledged and supported by Polaris, its partners, and the industry. Polaris aims to ensure these outstanding works receive the recognition they deserve. By expanding our awards, we strengthen our mission to celebrate and elevate the diversity and creativity of Canadian music.

The launch of the Song Prize is part of an extensive suite of exciting programming changes announced for the organization’s 20th season. Keeping with tradition, Polaris will award \$30,000 courtesy of the [Slaight Family Foundation](#) to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. In September, Polaris will debut its first month-long Polaris Festival presented by SiriusXM Canada, featuring new programming like Salons, Listening Parties, Poster Exhibits, and Concerts, all culminating in the annual Concert & Award Ceremony. The aim is to spotlight as many of our 600+ past nominees as possible while reaching new audiences through expanded programming and diverse venues. More details on these events will be shared in the coming weeks.

Additionally, the Slaight Family Polaris Heritage Prize, the organization’s hall of fame for Canadian albums of distinction from the past, will be launched on August 5 and run throughout August. The hybrid critics prize/public vote campaign will feature 12 exceptional nominees in contention for Heritage designation.

Join the Polaris newsletter to stay up to date on all these announcements and more.

2025 POLARIS MUSIC PRIZE KEY DATES

June 10 - Album Long List presented by the Canada Council for the Arts. Polaris reveals the 40 nominees for the year's Album Prize.

June 24 - SOCAN Polaris Song Prize Long List. Polaris reveals the 20 nominees for the year's Song Prize.

July 10 - Album Short List presented by FACTOR. Polaris reveals the 10 finalist nominees for the year's Album Prize.

July 29 - SOCAN Polaris Song Prize Short List. Polaris reveals the 5 finalist nominees for the year's Song Prize.

August 5 - The Slight Family Heritage Prize Short List. Polaris reveals the 12 nominee albums for the Slight Family Heritage Prize and opens its related public voting campaign.

September 16 - Polaris Concert & Award Ceremony is powered by FACTOR. Our prestigious winner reveal event, this concert features performances by nominated acts as well as the announcement of the year's Album Prize, Song Prize and Heritage Prize honourees.

CBC presents the 2025 Polaris Music Prize. The new SOCAN Polaris Song Prize was created in partnership with SOCAN. This project is funded in part by FACTOR, the Government of Canada, and Canada's private radio broadcasters. It is supported by SiriusXM Canada, Ontario Creates, the Government of Ontario, the Ontario Cultural Attractions Fund, and the Slight Family Foundation.

ABOUT POLARIS MUSIC PRIZE

The Polaris Music Prize is a registered charity organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity.

ABOUT SOCAN

For 100 years, SOCAN has been Canada's largest member-owned music rights organization, resolutely upholding the fundamental truth that music has value. SOCAN collects license fees for the public performance and reproduction of music, matches them to rights holders, and distributes them as royalties to music creators and publishers in Canada and around the world. With a century of expertise and innovation, SOCAN continues to advocate fair compensation for the work of its nearly 200,000 songwriter, composer, and music publisher members. Learn more at www.socan.com.

ABOUT FACTOR

The Foundation Assisting Canadian Talent on Recordings – [FACTOR](http://www.factor.ca) – is a private, non-profit organization dedicated to providing investment support toward the career development of Canadian artists, entrepreneurs, and organizations to produce and promote a diversity of Canadian music in a world of choice, be competitive at home and abroad, and to contribute to Canada's creative economy. Funding for our programs is contributed by the Department of Canadian Heritage's Canada Music Fund and from Canada's private radio broadcasters.

ABOUT CBC/RADIO-CANADA

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages: Dëne Sųłíné, Dene Kədó, Dene Zhatié, Eastern Cree, Dinjii Zhu' Ginjik, Inuktitut, Inuvialuktun and Tłıchq. We also deliver content in Spanish, Arabic, Chinese, Punjabi and Tagalog, as well as both official languages, through Radio Canada International (RCI). We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

ABOUT CBC MUSIC

CBC Music is the leading curator of emerging and diverse Canadian music talent across platforms, playing the most Canadian artists and genres on radio, CBC Listen and [cbcmusic.ca](https://www.cbcmusic.ca). We prioritize Canadian artists in a wide variety of genres on over 200 playlists available on CBC Listen, and publish daily national music coverage. CBC Music Live features live music recordings from across the country. Our music partnerships and events include The JUNO Awards, the Polaris Music Prize, CBC Music Presents: Live at Massey Hall and The Canadian Music Class Challenge.

MEDIA CONTACTS

Polaris Music Prize media:

Aaron Brophy

Communications & Stakeholder Relations

aaron.brophy@polarismusicprize.ca

CBC

Teaghan Hawke

teaghan.hawke@cbc.ca

Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

polarismusicprize.ca/media

Pw: m3d1a

**



2025

 **CBC** Presents

**POLARIS
MUSIC
PRIZE**

**SOCAN
POLARIS
SONG PRIZE**

Watch the 2025 SOCAN Polaris Song Prize Short List nominee reveal video

CBC Presents
**POLARIS
MUSIC
PRIZE**

CBC présente
**PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS**



FACTOR
THE FOUNDATION ASSISTING CANADIAN TALENT ON RECORDINGS
WITH SUPPORT FROM CANADIAN RECORDING & MUSIC MANUFACTURERS

This project has been made possible in part by
the Government of Canada. Ce projet a été
rendu possible en partie grâce au
gouvernement du Canada.

Canada

SiriusXM



Ontario



SOCAN 100



Canada Council
for the Arts
Conseil des arts
du Canada

ROGERS
Sports & Media

TORONTO

porter

MAC



FACTOR

Canada

SiriusXM



Ontario



CBC présente

**PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS**

**PRIX DE LA
CHANSON
POLARIS SOCAN**

NE PAS DIFFUSER AVANT LE 29 JUILLET À 15 H (HE)

LOU-ADRIANE CASSIDY, SAYA GRAY, YVES JARVIS, MUSTAFA ET RIBBON SKIRT FONT PARTIE DE LA PREMIÈRE COURTE LISTE DU SOCAN POLARIS SONG PRIZE

TORONTO (ON) – 29 juillet 2025

CBC présente le Prix de musique Polaris 2025, qui a dévoilé aujourd’hui les cinq chansons en lice sur la toute première Courte Liste du SOCAN Polaris Song Prize.

Alors que Polaris célèbre son 20e anniversaire et que la SOCAN marque ses 100 ans, les deux organismes ont récemment lancé ce nouveau Song Prize, dont la chanson gagnante recevra un prix de 10 000 \$ partagé entre les interprètes canadiens et les auteur·trices-compositeur·trices canadien·nes crédité·es. À l’image du Prix de l’album Polaris, le SOCAN Polaris Song Prize récompense la chanson canadienne de l’année selon le seul mérite artistique, sans égard au genre musical ou à la popularité commerciale.

La Courte Liste du SOCAN Polaris Song Prize 2025 est la suivante :

- Lou-Adriane Cassidy — “Dis-moi dis-moi dis-moi,” écrite par Lou-Adriane Cassidy et Alexandre Martel
- Saya Gray — “SHELL (OF A MAN),” écrite par Saya Gray et John Mavro
- Yves Jarvis — “Gold Filigree,” écrite par Yves Jarvis
- Mustafa — “Gaza is Calling,” écrite par Mustafa Ahmed, Emmanuel Hailemariam, Simon Hessman et Nicolas Jaar
- Ribbon Skirt — “Wrong Planet,” écrite par Tashiina Buswa et Billy Riley

“Parfois, une chanson est si puissante qu’elle s’impose d’elle-même et exige d’être entendue. La Courte Liste du SOCAN Polaris Song Prize rend hommage à cinq chansons canadiennes inoubliables”, a déclaré Jennifer Brown, chef de la direction de la SOCAN. “La SOCAN est fière de s’associer à Polaris, un organisme qui comprend que pour honorer une chanson, il faut raconter toute son histoire — celle des créateur·trices, du travail derrière les mots — en plus des voix qui la font vivre.”

Le SOCAN Polaris Song Prize est la première nouvelle distinction créée par Polaris depuis le lancement du Prix du patrimoine de la famille Slaight en 2015. Une Longue Liste de 20 chansons avait été dévoilée le 24 juin avant que le jury Polaris ne réduise le tout à ces cinq finalistes.

La chanson gagnante sera révélée lors du Concert et Gala Polaris, propulsé par FACTOR, qui se tiendra à Massey Hall, à Toronto, le mardi 16 septembre. Les billets pour le Concert et Gala Polaris sont en vente dès maintenant sur le site de Massey Hall. Pour souligner la Courte Liste du Song Prize, Polaris offre un rabais de 15 % avec le code **POLARIS15**.

Alors que les artistes canadien·nes publient chaque année un nombre croissant de simples, ce nouveau prix permet de reconnaître davantage de créateur·trices et d’interprètes. Polaris souhaite s’assurer que

ces œuvres exceptionnelles reçoivent l'attention qu'elles méritent. En élargissant ses prix, Polaris renforce sa mission de célébrer et de faire rayonner la diversité et la créativité de la musique canadienne.

Le lancement du Song Prize s'inscrit dans un ensemble de nouveautés annoncées pour la 20^e saison de Polaris. Fidèle à sa tradition, Polaris remettra un prix de 30 000 \$, offert par la Slaight Family Foundation, à l'artiste ayant créé l'Album canadien de l'année, selon le seul mérite artistique, sans égard au genre ou aux ventes.

En septembre, Polaris lancera aussi son tout premier Polaris Festival, un mois de programmation présenté par SiriusXM Canada, avec des Salons, Écoutes collectives, Expositions d'affiches et Concerts, qui mèneront au Concert et Gala Polaris annuel. L'objectif est de mettre en lumière le plus grand nombre possible des plus de 600 finalistes Polaris depuis les débuts du prix, tout en rejoignant de nouveaux publics dans une diversité de lieux. D'autres détails suivront dans les prochaines semaines.

Par ailleurs, le Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight, le panthéon d'albums canadiens marquants, sera lancé le 5 août et se poursuivra tout au long du mois. Cette campagne hybride de critique et de vote public mettra en valeur 12 albums exceptionnels en lice pour une désignation patrimoniale.

Abonnez-vous à l'infolettre Polaris pour suivre toutes nos annonces et bien plus encore.

DATES CLÉS DU PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2025

10 juin – Longue Liste des Albums présentée par le Conseil des arts du Canada. Le Polaris dévoile les 40 albums en lice pour le Prix de l'album de l'année.

24 juin – Longue Liste du Prix de la chanson SOCAN. Le Polaris dévoile les 20 chansons en lice pour le Prix de la chanson de l'année.

10 juillet – Courte Liste des albums présentée par FACTOR. Le Polaris dévoile les 10 albums finalistes pour le Prix de l'album de l'année.

29 juillet – Courte Liste du Prix de la chanson SOCAN. Le Polaris dévoile les 5 chansons finalistes pour le Prix de la chanson de l'année.

29 août – Courte Liste du Prix du patrimoine de la famille Slaight. Le Polaris dévoile les 12 albums en lice pour le Prix du patrimoine de la famille Slaight et lance sa campagne de vote public.

16 septembre – Le Concert et Gala Polaris est propulsé par FACTOR. Notre prestigieux événement de remise de prix met en vedette des performances d'artistes nommés ainsi que l'annonce des lauréats des Prix de l'album, de la chanson et du patrimoine.

CBC présente le Prix de musique Polaris 2025. Le nouveau Prix de la chanson Polaris SOCAN a été créé en partenariat avec la SOCAN. Ce projet est financé en partie par FACTOR, le gouvernement du Canada et les radiodiffuseurs privés du Canada. Il est soutenu par SiriusXM Canada, Ontario Créatif, le gouvernement de l'Ontario, le Fonds pour les attractions culturelles de l'Ontario et la Fondation de la famille Slaight.

À PROPOS DU PRIX DE MUSIQUE POLARIS

Le Prix de musique Polaris est un organisme de bienfaisance enregistré et un OBNL qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadienne de grande qualité. Un groupe sélectionné de critiques de musique juge et décerne le Prix sans égard pour le genre musical ou la popularité commerciale.

À PROPOS DE LA SOCAN

Depuis 100 ans, la SOCAN est la plus grande organisation de droits musicaux appartenant à ses membres au Canada et elle défend fermement la vérité fondamentale selon laquelle la musique a une valeur. La SOCAN perçoit les droits de licence pour l'exécution publique et la reproduction de la musique. Elle les jumelle ensuite aux ayants droit de cette musique et elle les répartit sous forme de redevances aux créateurs et éditeurs de musique au Canada et dans le monde entier. Forte d'un siècle d'expertise et d'innovation, la SOCAN continue de plaider en faveur d'une juste rémunération du travail de ses quelque 200 000 membres auteurs-compositeurs, compositeurs et éditeurs de musique. Apprenez-en plus au socan.com.

À PROPOS DE FACTOR

The Foundation Assisting Canadian Talent on Recordings - [FACTOR](http://factor.ca) - est un organisme privé à but non lucratif dont la mission est de favoriser le développement de la carrière des artistes, des entrepreneurs et des organismes canadiens en soutenant l'investissement dans la création, la production et la promotion d'une musique canadienne diversifiée dans un monde de choix. Il vise à renforcer leur compétitivité tant au pays qu'à l'étranger, tout en contribuant à l'économie créative du Canada. Ses programmes sont rendus possibles grâce aux contributions du Fonds de la musique du Canada du ministère du Patrimoine canadien et des radiodiffuseurs privés du Canada.

À PROPOS DE CBC/RADIO-CANADA

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. En tant que source d'information de confiance au pays, nous proposons un point de vue typiquement canadien sur les nouvelles, les affaires publiques et les affaires internationales. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones (Dëne Sų́łíné, Dene Kə́dǎ́, Dene Zhatíé, Eastern Cree, Dinjii Zhu' Ginjik, Inuktitut, Inuvialuktun et Tłı́chǝ́). Nous présentons aussi des contenus en espagnol, en arabe, en chinois, en punjabi et en tagalog, en plus des deux langues officielles, par le biais de Radio Canada International (RCI). Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins de la population canadienne à l'ère numérique.

À PROPOS DE CBC MUSIC

CBC Music est le plus important curateur de musique canadienne émergente et diversifiée sur toutes ses plateformes et le plus grand diffuseur d'artistes du Canada de tous genres musicaux par le biais de la radio, de CBC Listen et de cbcmusic.ca. Nous mettons l'accent sur un vaste éventail d'artistes du Canada dans plus de 200 listes de lecture offertes sur CBC Listen, en plus de couvrir quotidiennement l'actualité musicale. CBC Music Live présente des captations de concerts musicaux réalisés dans toutes les régions du pays. La liste de nos partenaires musicaux et événementiels comprend les Prix JUNO, le Prix de musique Polaris, Searchlight, CBC Music Presents: Live at Massey Hall, et le Canadian Music Class Challenge.

CONTACTS MÉDIAS

Relations médiatiques du Polaris :

Aaron Brophy

Communications et relations avec les parties prenantes

aaron.brophy@polarismusicprize.ca

CBC

Teaghan Hawke

teaghan.hawke@cbc.ca

Matériel promo (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio) :

polarismusicprize.ca/media

Mot de passe : m3d1a